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 .נחמיה בשדה המוניציפאלית האגודה לחברי רב שלום

 נוי בר קיימא בקיבוץ שדה נחמיה .הנדון : 

בקיבוץ שדה נחמיה כיום ישנם אזורים שע"מ למנוע גדילת קוצים ועשבים אנו משתמשים  .1

 בריסוס, ע"י חברת הדברה.

השטח מתחיל מהבית  המערכת .הריסוס העיקרי מתבצע בשטח שבין הרחבה ב' לבין גדר  .2

 אלוני לאורך כל ההיקף עד תומר בארי.טל של  

סובול אל הח"מ וסוכם כי יוקם צוות איכות סביבה בישוב שיבחן את נעשתה פנייה של רוני  .3

 הנושא ויציע פתרונות אחרים במקום ריסוס.

 :הצוות כלל את הר"מ  .4

 ן רישמן., ערחגי קובי, ענת איזנקוט, וויוללוי סרוני סובול, 

צוות , ואלי סרף פלדאתר במקביל במועצה החלו בפיתוח נושא נוי בר קיימא בראשות יעל  .5

הישוב הצטרף לצוות המועצה שערך מספר מפגשים ולימוד נושא נוי בר קיימא כפי שפותח 

 בישובים אחרים דוגמת הרדוף וכרמיאל.

ת אצל הח"מ עם צוות המועצה ומלווה מקצועית של  קויימה פגישה משותפ 17/11/16-ב .6

וזיו גינונים קבלן הנוי  ווינציג צוות הישוב לוי סול ,דבי לרר -נוי בר קיימאבנושא  המועצה 

 . בקיבוץ

סוכם כי נתרכז בטיפול בשטח שבין הרחבה ב' לבין גדר המערכת שהוא השטח הגדול ביותר  .7

 המטופל בריסוס.

 המומחים הינה כר"מ:  בצענו סיור רגלי והמלצת .8

דגן דוגמת חיטה של נוי כל השטח מפסולת , דסקוס הקרקע , שתילה למשך כשנתיים יפ .א

או תלתן , לדבריהם בין דצמ' לאפריל מקבלים שדה יפהפה בצבע ירוק, באפריל השדה 

 נקצר והאדמה נשמרת נקייה עד נוב' לשתילה נוספת.

יה צמצום משמעותי של העשביה לאחר השנתיים האקולוגיה של הקרקע תתיצב ויה .ב

השוטה שעמידה בפני ריסוס, אז ניתן לשתול עצי פרי נמוכים דוגמת פרות הדר 

שיתנו בעונה במרווחים גדולים מבלי שיסתירו את הנוף ובניהם לשתול מרבדי פרחי בר 

ההשקייה מערכת קניית העצים ו העיקרית הינה , העלות מרבדים צבעונים של פרחי בר

 .הצריכה של המים אינה גבוהה, של העצים

 בשיטה זו ימנע השימוש בריסוס באופן מוחלט. .ג

בהמלצת נציג הצוות לוי סלואווי נפגש הח"מ עם עומרי מרק מבית הלל שמגדל חיטה, בצענו  .9

 סיור בשטח וסוכם כר"מ:

עמרי מתחייב על חשבונו לפנות את השטח מפסולת בניה ופסולת אחרת לנקודה  .א

 2 -דסקס וליישר את השטח ולשתול חיטה, החיטה תשתל במרחק של כשננחה אותו , ל

 מטר מבתי התושבים .

עמרי מתחייב שלא לרסס בשום חומר את האדמה , הזריעה מתבצע בנובמבר ומושקת  .ב

ממי גשמים בלבד, בין נוב' לאפריל בשטח יהיה מרבד ירוק של חיטה באפריל מתבצע 

 הקציר .

לשמור את השטח נקי בין מכל קוצים או עשבים אחרים  ' נוב עד מאפרילעמרי מתחייב  .ג

 ואז שותל פעם נוספת , הנקיון באמצעות כיסוח בלבד וללא שום ריסוס.

כאשר מרבית הילדים  12:30ועד  08:30עמרי יבצע את עבודות הקציר בין השעות  .ד

 והאנשים אינם נמצאים בביתם.

 27/11/16  -ביום ראשון הכל זאת תמורת שלשה סבבי שתילה וקציר , תחילת עבודה  .ה

 מכיוון שהשתילה צריכה להתבצע לפני הגשמים הראשונים.

 יוכן חוזה משפטי שיחתם בין הצדדים. .ו



הרעיון הוצג בוועד ההנהלה ואושר , הוועד בקש לוודא עם מנהל הגד"ש כי אין מפגעים  .10

 אחרים שמביא החיטה ולהוציא עדכון לציבור ולאפשר התייחסותו.

במקביל גם עם מנהל גד"ש שדה נחמיה לוודא ששדה חיטה לא עלול ליצור בוצעה בדיקה  .11

יכול לשפר לעומת  מפגעים אחרים לתושבים, דוגמת מזיקים או בעיה אחרת ולדבריו זה רק

מאחר ובאפריל השדה נקצר כל בעית מזיקי הקיץ דוגמת נחשים המצב הנוכחי , כן הוסיף 

 נמנעת.

הבר בעוד כשלש שנים כל מי התושבים שיש לו רעיון או טרם תכנון עצי הפרי ומרבדי פרחי  .12

בקשה מוזמן לפנות אל הח"מ או אל לוי סולווי ובקשתו הצעתו תבחן, תכנון מדוייק יופץ 

 לציבור להתייחסות טרם ביצוע.

אחד מתושבי ההרחבה ב' שגר בהיקף ויש לו ציוד בשטח עליו כל הקרוב עד יום ראשון  .13

 .לאסוף את הציוד חזרה לשטחו

או במיל כל זאת עד  054-5392999כלשהי לפנות לח"מ בטלפון  בקשה/כל מי שיש לו בעיה .14

 בו יתחילו העבודות.  27/11/16 -יום ראשון ה

מבלי קשר לאזור זה אנו ממשיכים בפעילות כדי לצאת לדרך עם השצ"פ המרכזי ובצוע  .15

 הערוגות בכבישי ההרחבה כפי שהופץ בעדכון האחרון לציבור.

זה ובהמשך באזורים אחרים בקיבוץ, אני רוצה  כי נצליח לקיים נוי בר 'קיימא באזורבתקווה  .16

להודות לרוני סובול שהתחילה את המהלך והקימה את צוות איכות הסביבה בישוב וכן לכל 

 שאר חברי הצוות שהתנדבו לצוות.

 כלמבאותה הזדמנות נשלח איחולי החלמה מלאה לרוני סובול שעוברת טיפולים בארה"ב 

 . נחמיה שדה בית

 בברכה. .17

 

 טל דני 

 מנהל אגם        

 שדה נחמיה.        


